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Παραδείγματα:

	· Ο μαθητής μελετάει.
	Ο μαθητής 
	ουσιαστικό

	· Αυτά τρέχουν.
	Αυτά
	αντωνυμία

	· Το αύριο είναι άγνωστο.
	Το αύριο
	λέξη με άρθρο

	· Πρέπει, να αγοράσω βιβλία.
	να αγοράσω βιβλία
	πρόταση


· Στις παρακάτω προτάσεις υπογράμμισε τα υποκείμενα, γράφοντας δίπλα τι μέρος του λόγου είναι:
· Ο δάσκαλος γράφει.           ……………….

· Οι νέοι διασκεδάζουν.         .………………

· Το βάζο έσπασε.                ……………….

· Εκείνη ήταν καλύτερη.        .......................
· Εγώ έβγαλα βόλτα το σκύλο μου.   ………………

· Το καλό αναγνωρίζεται.       .........................      

· Απαγορεύεται το κάπνισμα.  ........................
· Είναι δύσκολο να ανακαλύψετε αυθεντικά τοπία.

                       -   Αξίζει να επισκεφτείς το Αρκάδι.   ......................
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Παραδείγματα:

	· Την Κυριακή θα πάω εκδρομή.
	Εγώ = Υ.

	· Φεύγουμε για το χωριό.
	Εμείς= Υ.

	· Διαβάζεις;
	Εσύ= Υ.

	· Δάκρυσαν από συγκίνηση.
	Αυτοί= Υ.


· Κύκλωσε το υποκείμενο στις παρακάτω προτάσεις και όπου αυτό παραλείπεται το συμπληρώνεις μέσα σε παρένθεση.
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Το υποκείμενο είναι το θέμα για το οποίο μιλάμε στην πρόταση και δείχνει ποιος κάνει αυτό που λέει το ρήμα.


Το υποκείμενο το βρίσκουμε ρωτώντας ΠΟΙΟΣ; ΠΟΙΑ; ΠΟΙΟ;








Οι λέξεις που μπαίνουν για υποκείμενο σε μια πρόταση είναι:


Ουσιαστικά


Αντωνυμίες


Λέξεις με το άρθρο ή χωρίς το άρθρο


 Ολόκληρη πρόταση


                                                                                                                                                            


                         





Πολλές φορές το υποκείμενο παραλείπεται, ιδιαίτερα όταν αυτό είναι προσωπική αντωνυμία








Ο ήλιος λάμπει.


Η Μαρία είναι μαθήτρια.


Οι αιχμάλωτοι βρέθηκαν δεμένοι.


Το πήγαινε έλα τον κούρασε.


Δεν κατάλαβα τίποτα.


Προσπάθησαν πολύ.


Ήπιαμε νερό.


Παρατηρήστε τον ουρανό.


Γράψαμε την αντιγραφή.


Τα παιδιά πήγαν εκδρομή.





Θυμάμαι ότι:


το υποκείμενο μπαίνει σε πτώση ονομαστική


π.χ. Ο Γιάννης ζωγραφίζει.


το υποκείμενο συμφωνεί με το ρήμα σε πρόσωπο και αριθμό


π.χ. Ο ξυλοκόπος κόβει δέντρα.


όταν υπάρχουν περισσότερα από ένα αντικείμενα, το ρήμα μπαίνει σε πληθυντικό αριθμό


π.χ. Ο Γιώργος, ο Πέτρος και ο Παναγιώτης γράφουν τα μαθήματά τους.




















